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متن پرسش

سلام علیکم استاد گرامی: حضرت عالی علامه آیت االله سید محمد حسین حسینی طهرانی (قدس

سره) را یک دانشمند اسلامی معرفی کرده اید. بحث سراین الفاظ نیست فقط میخوام بدونم فهم

مبارک شما در شناخت علامه چگونه است و چرا ایشون را منحصر در دانشمند بودن کرده اید!؟ در

صورتی که برای اهل عرفان صاحب نظر همچون جناب عالی، مقام عرفانی ایشان روشن است! کما

اینکه آیت االله خامنه ای رهبری معظم در نوشته خودشون بعد ارتحال علامه می فرمایند: «ایشان

(علامه طهرانی) از جمله فرزانگان معدودی بودند که مراتب برجسته علمی را با درجات والای معنویت

و سلوک تواما دارا بودند و در کنار فقاهت فنی و اجتهادی به فقه االله اکبر نیز که از مقوله شهود و

محصول تجربه حسی و مجاهدت معنوی است نایل گشته بودند...» و خود رهبری به عرفان آقای

حداد و علامه طهرانی (قدس سرهما) عنایت داشته اند کما اینکه کتاب روح مجرد را فرمودند من

هفت بار خوانده ام. و همچنین رهبر فقید انقلاب سید روح االله خمینی قدس سره در مورد ایشان می

فرمایند: تمام افرادی که می بایست وارد نهضت و قیام مقدس شوند چه عالم و چه عامی می بایست

از طریق ایشان (علامه طهرانی) وارد شوند و مورد سنجش ایشان قرار گیرند.» و تعبیرات بلند حضرات

علما درباره ایشان (سید جمال گلپایگانی - آیت االله انصاری همدانی - علامه طباطبایی - آیت االله شیخ

صدرالدین شیرازی و ... (رحمه االله علیهم)) حال بفرماد تعبیر دانشمند اسلامی مطلقا از جنابعالی

نسبت به حضرت علامه حاکی از چه مطلبی است؟ التماس دعا دارم از استاد عزیز.

متن پاسخ

 باسمه تعالی: سلام علیکم: به نظرم نظر مقام معظم رهبری در مورد ایشان، نظرِ صائبی است. ولی

آنچه از امام در مورد ایشان گفتهاند قابل اعتماد نیست. چرا بنا داشته باشیم آیت االله حسینی

طهرانی را نسبت به سایرعلماء دین، تافتهای جدابافته بدانیم در حالیکه بنده از آثار ایشان استفاده

کردهام و از آثار سایرین هم استفاده کردهام و همانطور که عرض شد ایشان را یکی از دانشمند مفید

جهان اسلام میدانم و نه بیش از این. دوران این نوع عرفانبازیها و استادِ سلوکی اینچنینداشتن

گذشته است. به سخن آیت االله بهجت فکر کنید که فرمودند: «علمِ تو استاد توست». و امروز در آینهی

انقلاب اسلامی، سالکان راستین حججیها هستند که باید آموزههایی که ما را در این راه وارد میکند

را دنبال کنیم، و آن خط حضرت روح االله «رضوانااللهتعالیعلیه» است آنهم به روشی که ایشان راه را

به سوی ما و شهداء گشودند، نه آن فرقهبازیها که متأسفانه عدهای امروز گرفتار آن هستند. موفق



باشید


